
Het bespreken en vaststellen van de programmabegroting is één van de belangrijkste politieke momenten op 
de agenda van de gemeenteraad. In de begroting beschrijft het college wat de plannen zijn voor het komende 
jaar, wat deze kosten en welke inkomsten ze verwacht. Op deze pagina’s geven onze 8 raadsfracties alvast een 
eerste reactie op de voorgestelde begroting. Op 7 en 11 november vindt het politieke debat hierover plaats in de 
raadszaal in de DRU.

�  Huishoudboekje van de gemeente
Op 27 september heeft het college van B&W de concept Programmabegroting 
2025-2028 “Een solide basis maakt sterk!” aangeboden aan de gemeenteraad. 
De programmabegroting is het document waarin de voorgenomen gemeente-
lijke uitgaven en inkomsten bij elkaar worden gebracht. Het wordt daarom ook 
wel het huishoudboekje van de gemeente genoemd.

�  Kijk mee op 7 en 11 november!
De vergadering over de programmabegroting is hét politieke hoogtepunt van 
het jaar. Tijdens deze vergadering spreken de politieke partijen traditiegetrouw 
hun algemene beschouwingen uit. Daarmee geven ze hun visie op de begroting 
die het college heeft voorgelegd. 

Tijdens deze vergadering worden er daarnaast meestal meerdere moties en 
amendementen door de fracties ingediend. Hiermee kunnen raadsleden voor-
stellen doen om het geld anders te besteden. Alle raadsleden zullen stemmen 
over de voorstellen én de uiteindelijke begroting.

De vergaderingen over de programmabegroting vinden plaats op: 
•  Donderdag 7 november, vanaf 18.00 uur:  

eerste termijn (algemene beschouwingen)
•  Maandag 11 november, vanaf 18.00 uur:  

tweede termijn + besluitvorming

Beide vergaderingen vinden plaats in de 
Conferentiezaal op het DRU Industriepark in Ulft. 
De vergaderingen zijn openbaar toegankelijk en 
hebben een publieke tribune. Daarnaast zijn de 
vergaderingen online live én achteraf te volgen 
via https://raad.oude-ijsselstreek.nl. 

�   Wat vindt u van de 
programmabegroting?

De gemeenteraad wil graag horen wat inwoners 
vinden van de voorstellen waarover de raad besluit. 
Dat geldt natuurlijk ook voor een belangrijk stuk als de begroting! U kunt op 
verschillende manieren uw mening laten horen. Zo kunt u een brief sturen 
naar de gemeenteraad of naar (één van) de afzonderlijke fracties of raadsleden. 
Ook kunt u natuurlijk gebruik maken van uw inspreekrecht. Meer weten over 
hoe u uw stem kunt laten horen? 
Kijk op https://raad.oude-ijsselstreek.nl/gemeenteraad/invloed-en-inspraak  
of neem contact op met de griffi e.

“Een solide basis maakt sterk!” 

      Zo denken onze 
 raadsfracties over de 
   programmabegroting 
               2025-2028:

Wat staat er in de 
programmabegroting? 

In deze begroting is er onder meer aandacht voor:

• Bouwen en wonen

• Energietransitie

• Vitale en toekomstgerichte schoolgebouwen

• Bestaanszekerheid

• Vitale en toekomstgerichte bedrijventerreinen

• Verkeersveiligheid 

Budgetrecht van de gemeenteraad 
Het debat over de begroting is voor de gemeenteraad één van de belangrijk-
ste gebeurtenissen in het raadsjaar. De raad heeft namelijk het budgetrecht. 
Dat betekent dat de gemeenteraad de bevoegdheid heeft om fi nanciële mid-
delen beschikbaar te stellen. Door middel van de programmabegroting geeft 
de raad het college van B&W als het ware akkoord om geld uit te geven en 
geven zij daarnaast ook aan op welke wijze dat geld besteed moeten worden. 



�   Een solide basis 
Voor 2025 ligt er een sluitende begroting. Die is solide te noemen, maar alle ogen 
zijn gericht op 2026. Dan staan we voor grote uitdagingen. Het pad daarnaartoe 
wordt geschetst in deze begroting. De gemeentelijke organisatie is al bezig met 
een quick-scan waarin mogelijkheden om te bezuinigen worden bekeken. Het zal 
een moeilijk proces worden waarbij we, als het aan Lokaal Belang ligt, proberen 
raadsbreed en onder onze inwoners zo’n groot mogelijk draagvlak te creëren. Dat 
het ergens pijn gaat doen is duidelijk. Er moeten miljoenen worden gevonden om 
de verminderde uitkering van het Rijk op te vangen.

Geen stilstand
Het is niet zo dat er nu niets meer mogelijk is. Zeker voor 2025 liggen er nog 
voldoende plannen op de plank. Uiteraard gaan we door met ingezette ontwikkelingen 

uit de vorige jaren. Op het gebied van woningbouw bijvoorbeeld. 
Veel bestemmingsplannen zijn of worden door de raad 
aangenomen. Helaas kan dat niet altijd op goedkeuring van 
omwonenden rekenen. We zullen echter altijd een afweging 
moeten maken of het algemeen belang zwaarder weegt. In 
onze fractie worden daar altijd discussies over gevoerd: alle voors en tegens worden 
besproken. Maar ook aspecten waar we geen invloed op hebben vertragen de 
woningbouw, zoals de netcongestie.

Onderwijs
Dat goed onderwijs belangrijk is hoeft geen betoog. Als gemeente gaan 

we niet over de inhoud, maar zorgen we ervoor dat de huisvesting 
op orde is. De nieuwe basisschool in Gendringen wordt volgend 
schooljaar geopend. Voorbereidingen voor de school in Silvolde zijn in 
volle gang. Verdere noodzakelijk investeringen pakken we op.

Sociaal domein
Om de gemeente leefbaar te houden is onverminderd aandacht nodig voor het 
sociaal domein. Of het nou is op het gebied van gezondheid, inkomen of veiligheid 
in al zijn vormen. Ook dient er veel aandacht te zijn voor de jeugd. Dit begint met 
vroegsignalering in het gezin, op school en ook bij onze jongerenwerkers. Hoe eerder 
problemen in beeld zijn, hoe eerder er aan een oplossing gewerkt kan worden. Daarbij 
worden ook andere signalen opgepakt en aangepakt. Een groter bereik van het 
minimabeleid is een speerpunt, zodat we nog meer inwoners die er recht op hebben, 
kunnen helpen. 

�  Het wordt een bar koude winter in gemeente Oude IJsselstreek. Experts 
voorspellen dagen met onophoudelijke sneeuw en temperaturen die ver 
onder het vriespunt dalen. Het zal voor veel inwoners van de gemeente 
een probleem worden om de maandelijkse verwarmingskosten te blijven 
betalen. De oorzaak daarvan is dat de gemeente de lokale tarieven fors 
moet verhogen om de uitgaven te blijven betalen. 

Utopie
De gemeente is van plan fors te bezuinigen op sport, waardoor sportclubs in de 
knel komen. Voor jeugd- en ouderzorg is tevens steeds minder geld beschikbaar. 
Maar het college wil voor de DRU nu wel €5 miljoen uitgeven aan de verbouw van 
de SSP-hal en de komende jaren nog eens €14-25 miljoen extra investeren in 
allerlei projecten. Ondanks alle waarschuwingen, suggesties en ideeën van de 
DorpEnPlattelandBeweging gaat het college maar door met investeren in projecten 
waar binnen de gemeente geen draagvlak voor is. En daar zijn onze inwoners nu al de 
dupe van. De lokale tarieven van bijvoorbeeld de WOZ-belasting en afvalstoffenheffi ng 
zijn de afgelopen jaren al fl ink gestegen. Nu stijgen opnieuw de lokale tarieven meer 
dan de coalitie heeft afgesproken. 

De stijging van maximaal 3%, zoals door de coalitie is afgesproken bij de start van 
dit college, kan niet worden waargemaakt. Het college denkt nog steeds dat het Rijk 
wel over de brug zal komen met extra geld, maar dat is echt een utopie. Maar wat 
dan te doen? 

DorpEnPlattelandBeweging heeft al meermalen geopperd dat het college samen met 
de gemeenteraad prioriteiten moet stellen als het gaat om toekomstige investeringen. 
Projecten als het DRU-complex moeten in de ijskast worden gezet: eerst de zaken goed 
afwegen en dan samen een weloverwogen keuze maken. 

Wellicht moeten wij een open dialoog organiseren waar onze inwoners hun ideeën 
kunnen delen en prioriteiten kunnen stellen. Door deze bewonersparticipatie ontstaat 
er hopelijk een gezamenlijke visie voor toekomstige investeringen. 

De DorpEnPlattelandBeweging hoopt dat de barre tijden achterwege zullen blijven. 
Natuurlijk wordt het nu al kouder en vroeg donker, maar wij willen niet dat u in de kou 
komt te staan door het huidige gemeentelijk beleid. 

“  Vertrouwen 
blijven houden”
Frank Aaldering, fractievoorzitter Lokaal Belang

“  Een bar koude winter 
op komst”
Herman Vreeman,  
fractievoorzitter DorpEnPlattelandBeweging

�            Meer over Lokaal Belang in gemeente 
Oude IJsselstreek? Kijk op lokaalbelang.info
of scan de QR code

�      Meer over DorpEnPlattelandBeweging in 
gemeente Oude IJsselstreek? Kijk op 
dorpenplattelandbeweging.com of scan de QR code

Zo denken de raadsfracties over: 

programmabegroting 2025-2028
�  Acht fracties in de gemeente Oude IJsselstreek

 zetten hun standpunt uiteen.

“ We willen niet dat u in 
de kou komt te staan”

“Dat het ergens pijn 
gaat doen, is duidelijk”
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raadsfracties over 
  actuele zaken
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�  De naam die deze begroting heeft meegekregen is ‘Een solide basis maakt 
sterk!’. Deze titel is waarschijnlijk onder andere meegegeven met het oog 
op de fi nancieel ingewikkelde jaren vanaf 2026, en om aan te geven dat we 
nu nog fi nancieel een stootje kunnen hebben. Al met al vindt het CDA het 
prettig dat het college een sluitende begroting heeft gepresenteerd. 
Dit geeft vertrouwen.

Echter willen we ook een aantal aspecten benoemen die voor ons van wezenlijk 
belang zijn wanneer er keuzes gemaakt moeten worden.

Het Sociaal Domein 
Een samenleving maak je samen. Binnen 
die samenleving willen we zorgen voor 
elkaar en steun bieden waar nodig. We 
vinden het belangrijk dat de benodigde zorg 
binnen handbereik is en dicht bij de mensen 
georganiseerd wordt. 

Onze slogan ‘meedoen is meetellen, 
en meetellen is meedoen’ is nog 

altijd erg actueel. Iedereen telt immers mee in onze gemeente. Een inclusieve 
samenleving is voor ons een logisch gevolg hiervan. Ons doel is dat iedere inwoner 
bestaanszekerheid ervaart.

Fysieke Leefomgeving 
Het CDA is voor leefbare en groene kernen. De leefbaarheid van buurten, wijken, 
dorp, stad en platteland wordt grotendeels bepaald door het gevoel van veiligheid. 
Fysiek en sociaal isolement van mensen als gevolg van ontoereikende en moeilijk 
bereikbare voorzieningen vinden wij niet aanvaardbaar. Wij zetten ons daarom in voor 
een voorzieningenniveau, zowel fysiek als digitaal, die zo dicht mogelijk bij mensen 
aanwezig is en aansluit bij de lokale gemeenschappen. Concreet betekent dit dat 
basisvoorzieningen m.b.t. zorg, onderwijs, verenigingen en eerste levensbehoeften 
(zoals een supermarkt) binnen redelijk bereik zijn. Goede bereikbaarheid via het 
openbaar vervoer hoort daar ook bij. 

Veilig, groen en schoon wonen 
Wonen is meer dan een dak boven je hoofd: wonen is een basisbehoefte. Wij vinden 
het van belang dat onze inwoners niet alleen in een passend huis wonen, maar ook in 
een buurt waar het veilig, groen en schoon is en waar er wordt omgezien naar elkaar. 
Het is belangrijk dat buurten en wijken ook zelf zaken kunnen oppakken, waarbij de 
overheid enkel een faciliterende rol heeft.

Duurzaamheid 
Het CDA Oude IJsselstreek vindt dat er een balans moet zijn tussen mens, milieu, 
natuur en economie. Daarmee houden we een leefbare gemeente én laten wij de 
wereld goed achter voor onze (klein)kinderen.    

programmabegroting 
2025-2028

�  Minder geld van het Rijk
Al eerder vertelde de PvdA u dat er mogelijk fi nancieel zwaar weer aan zat te 
komen voor onze gemeente. Helaas blijkt nu dat we er niet aan gaan ontkomen 
en dus zullen we vanaf 2026 fl ink moeten bezuinigen. Nog steeds lukt het niet 
om solide afspraken te maken met het Rijk. Eigenlijk een rare situatie. Het Rijk 
vraagt immers aan ons om belangrijke taken uit te voeren voor onze inwoners. 
De gemeente kan die taken ook zeker het beste uitvoeren: we staan dicht bij 
de inwoners en kunnen zoveel mogelijk rekening houden met hun wensen. De 
gemeente is dus een belangrijke partner voor het Rijk om beleid uit te voeren, 
maar de hoeveelheid geld die bij die taken hoort schiet hopeloos tekort. Deze 
situatie duurt al jaren. Er wordt veel over gepraat, maar de gesprekken leiden 
niet tot de broodnodige oplossingen. De portemonnee blijft leeg. Het belang 
van duidelijke spelregels tussen Rijk en gemeente zijn essentieel.

Ingrijpende keuzes noodzakelijk: zes miljoen bezuinigen
Onze gemeente kan voor het komende jaar nog wel een sluitende begroting 
aanbieden, maar voor 2026 moeten alle zeilen worden bijgezet en zal er bezuinigd 
moeten worden. Er is al rekening gehouden met het maken van minder plannen. 
Maar juist in moeilijke tijden moeten we laten zien waar we willen staan. Juist nu 
wordt daadkracht en visie verwacht van college en raad. Dat is ook wat inwoners 
willen zien en van ons mogen verwachten. Natuurlijk helpt het als er voldoende geld 
is, maar geld lost niet alles op. Deze tijd dwingt ook om te kijken waar het anders 
en effi ciënter kan. Het vraagt om een actieve houding en verder kijken om andere 
subsidiebronnen aan te boren vanuit de Regio, Provincie, Rijk en Brussel.

Wij ondersteunen het college met het voornemen om de komende maanden 
voorstellen te doen waar bezuinigd kan worden en welke taken we niet meer kunnen 
uitvoeren. Wij vragen het college onze inwoners daarbij zoveel mogelijk te betrekken. 
De PvdA-fractie roept het college eveneens op om nauwkeuriger te begroten. Elk jaar 
zien we een overschot op de jaarrekening. De begroting belasten met investeringen 
die niet uitgevoerd worden is in niemands belang. 

Samen met inwoners, bedrijfsleven en maatschappelijke organisaties zullen 
we deze klus moeten klaren!

Willie Oort-Löwenthal, 
fractievoorzitter PvdA

“ Begroting 2025 
sluitend; maar 
hoe verder…?”

�

“  Meedoen is mee-
tellen, en meetellen 
is meedoen”

�        Meer over de PvdA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.pvda.nl of scan de QR code

�        Meer over het CDA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.cda.nl/gelderland/oude-ijsselstreek of 
scan de QR code

Jeanette Elstak,  
fractievoorzitter CDA



�  Gemeentelijke fi nanciën onder druk
Voor gemeenten breken onzekere tijden aan. Vanaf 2026 zal er fors minder 
geld beschikbaar zijn uit het gemeentefonds. Uit datzelfde fonds zullen in de 
nabije toekomst middelen komen die nu nog via specifi eke uitkeringen (SPUKs) 
in de gemeentekas belanden. Dit gaat gepaard met een bezuiniging van 10 
procent, wat de balans tussen gemeentelijke taken en beschikbare middelen 
verder verstoort. Gemeenten vrezen dat de nieuwe fi nancieringssystematiek, 
die vanaf 2027 is gekoppeld aan de groei van het bruto binnenlands product 
(bbp), tot lagere inkomsten leidt. Dit terwijl de kosten, vooral voor de Wet 
maatschappelijke ondersteuning (Wmo), blijven stijgen. Voor PRO! is dit 
onacceptabel. 

Gebrek aan concrete oplossingen
Het hoofdlijnenakkoord van PVV, VVD, NSC en BBB biedt weinig concrete oplossingen 
voor de bestaanszekerheid en schiet tekort in de ondersteuning van mensen met een 
laag inkomen. Hoewel het akkoord maatregelen bevat om werken lonender te maken, 
is er weinig aandacht voor mensen voor wie werken niet haalbaar is. Gemeenten 
moeten zich richten op andere vormen van participatie, vooral voor jongeren die nu 
vaker in de bijstand komen. Ook zorgen rondom de asielopvang nemen toe, nu het 
kabinet de spreidingswet wil intrekken en statushouders geen voorrang meer geeft 
op sociale huur. Omdat de instroombeperkende maatregelen op korte termijn nog 
geen effect hebben, zal de druk op de asielopvang alleen maar toenemen. Net als 
dakloosheid.

De toekomst van gemeentelijke taken
De druk op lokale voorzieningen neemt toe, vooral in het sociaal 

domein. Gemeenten moeten scherpe keuzes maken in hun beleid, zoals het 
terugbrengen van jeugd-zorgaanbieders en minder plekken voor beschermd wonen. 
De fundamentele vraag die overblijft wat PRO! betreft is welke taken gemeenten nog 
kunnen blijven uitvoeren. Een betere balans tussen taken en middelen is hiervoor 
nodig, maar zonder meer fi nanciering dreigen lokale voorzieningen verder onder druk 
te komen, wat kan leiden tot meer sociale spanningen en polarisatie in de samenleving. 
Daarom is een fundamenteel gesprek tussen het Rijk en de gemeenten belangrijk, zodat 
duidelijk wordt wat er van elkaar verwacht mag worden. PRO! is van mening dat de 
bezuinigingen niet ten koste mogen gaan van de mensen die het fi nancieel al moeilijk 
hebben.

“ Sociaal domein 
in het ravijn”

Gülden Siner-Sir, fractievoorzitter PRO!

“ Het is nog geen tijd om 
de balans op te maken”
Rens Spijkers, fractievoorzitter VVD

�        Meer over de VVD in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.vvd.nl of scan de QR code

�  In de eerste zin van de programmabegroting voor 2025 spreekt het 
college nu al van de laatste fase van deze collegeperiode. 2025 is 
natuurlijk ook het laatste volledige begrotingsjaar dat het huidige 
college in deze samenstelling zelf zal uitvoeren, want in maart 2026 
zijn er alweer nieuwe gemeenteraadsverkiezingen. Dat brengt ons dus 
inderdaad aardig op het einde van deze collegeperiode, of, vanuit ons 
perspectief, het einde van deze raadsperiode. Maar volgens de fractie 
van de VVD is het nog allerminst tijd om de balans op te maken.

Gemiste kans?
Want juist nu breekt de lastigste fase aan. Inkomsten vanuit het rijk lopen terug en 
vanaf 2026 wordt er op dit moment een jaarlijks tekort verwacht van een kleine 6 
miljoen. Dat is een tekort dat we natuurlijk nooit kunnen dragen. Dat moet dus worden 
opgelost. In deze begroting zien we eigenlijk dat er nagenoeg alleen maar autonome 
ontwikkelingen worden meegenomen en echte keuzes nu nog niet worden gemaakt. 
Dat is te begrijpen, want het college wil deze keuzes graag samen met de raad maken, 
en vooral pas in 2026. Die handschoen pakken we graag op. Tegelijkertijd voelt het 
ook wel als een gemiste kans. Als je weet dat je moet gaan bezuinigen begint de VVD 
liever vandaag dan morgen.

Faseren als enige oplossing?
Het tekort van 6 miljoen per jaar komt dus omdat we minder geld van het rijk 
krijgen. Maar extra pijnlijk is wel dat we nog veel uitdagingen hebben liggen die nog 
helemaal niet in onze begroting zijn verwerkt. Zo zijn we als gemeente bijvoorbeeld 
met verenigingen in gesprek over fusies en hebben we bij al onze inwoners input 
opgehaald voor een nieuw mobiliteitsplan. Volgens de VVD hadden we al veel eerder 
moeten ingrijpen om ruimte te houden voor dit soort ontwikkelingen. We zullen dit 
soort investeringen de komende jaren niet zomaar kunnen doen, maar als het aan 
de VVD ligt gaan we er alles aan doen om deze ontwikkelingen op een slimme manier, 
en wellicht in fases, op te pakken. Dat is voor ons de grote uitdaging. Daarbij willen 
we de woonlasten voor jullie als lezer en inwoner zo laag mogelijk houden.

�      Meer over PRO! in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op pro-oij.nl/ of scan de QR code

“ Gemeenten moeten scherpe 
keuzes maken in hun beleid”

“ Dat is een tekort dat we 
natuurlijk nooit kunnen dragen”



�   De begrotingsbehandeling is binnen de gemeente Oude IJsselstreek wat het 
grote debat na Prinsjesdag voor de Haagse politiek is. Leuk om naar te kijken, 
ofwel vanaf de publieke tribune ofwel via de livestream. Het gaat niet alleen 
over geld, maar vooral over beleidskeuzes, die u als inwoner raken. Het tekort 
aan woningen, het overschakelen op duurzame energiebronnen en de opvang 
van asielzoekers zijn voorbeelden van belangrijke onderwerpen die ook in 
Oude IJsselstreek tot soms moeilijke discussies zullen leiden.

Open de overheid
Als de overheid inwoners serieus neemt, moet 

ze open en eerlijk zijn, zodat u goed geïnfor-
meerd mee kunt praten. Oude IJsselstreek 
kan daarin verbeteren, om te beginnen door 
letter en geest van de Wet Open Overheid uit 
te voeren. ADA zal daar nog eens op wijzen.

2026: Donkere wolken
Daarnaast moeten we ditmaal ook iets verder vooruitkijken. Vanaf 2026 
dreigt er een fi ks tekort in het gemeentelijk huishoudboekje, waardoor het 
gemeentebestuur moeilijke keuzes zal moeten maken. Die keuzes moeten 
volgens ADA zo worden gemaakt dat de rekening niet onevenredig bij één 

groep inwoners, b.v. huiseigenaren en de middengroepen, wordt gelegd. Aan 
de andere kant moeten we de voorzieningen die we hebben, om ook gezinnen 

met een kleine beurs te laten meedoen, ontzien. Bovendien is het zaak om de 
woningbouwprojecten en ontwikkelingen van economisch belang, zoals het VIP, 
wat een modern en groen bedrijventerrein moet worden, met kracht door te zetten.

Nu even geen dure fratsen!
ADA vindt wel dat projecten als het oppimpen van het DRU-complex of het ont-
werpen van een nieuw gemeentehuis, met alle kosten van dien, in de ijskast moeten. 
Daarnaast zou eens moeten worden bekeken of we niet toe kunnen met minder 
gemeentelijk personeel. Het is immers voor elke organisatie goed om eens in de 
paar jaar, zeker als de organisatie is gegroeid, te kijken of de taken niet even goed 
met minder collega’s gedaan kunnen worden.

Een lichtpuntje in dit alles is wel dat de gemeenteraad, als geheel, beter functioneert 
dan voorheen weleens het geval was en het besef dat er wijze, maar soms pijnlijke 
besluiten moeten worden genomen, breed aanwezig is. 

“ Nu even geen 
dure fratsen!”
Richard de Lange, fractievoorzitter ADA

�        Meer over ADA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.ada-politiek.nl of scan de QR code

“ Praat eens met hen”
Camiel Vanderhoeven, fractievoorzitter D66

�        Meer over D66 in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op d66.nl/oude-ijsselstreek/of scan de QR code

�   Sociaal Domein
D66 is blij met de recente veranderingen in het minimabeleid, die ervoor moeten 
zorgen dat meer mensen gebruik kunnen maken van de regelingen van de 
gemeente. Dit doen we door het aanvragen makkelijker te maken en samen met 
de inwoner te kijken welke andere regelingen nog meer kunnen helpen. Wat we 
echter missen is een plan om te meten of deze veranderingen echt werken.

De VNG (Vereniging van Nederlandse Gemeenten) raadt aan om het sociaal domein, 
zoals werk, zorg en jeugd, als geheel te bekijken. In de begroting lezen we onder het 
kopje ‘toekomstbestendig en toegankelijk gemeentehuis’ dat Stoer! en gemeente 
onder één dak moeten komen. Maar verder zien we te weinig plannen voor een brede, 
samenhangende aanpak. Een duidelijke visie ontbreekt volgens ons.

Economische Ontwikkeling
Wij vinden het positief dat het college kansen ziet voor ondernemerschap. Er wordt 
gekeken naar hoe obstakels, zoals netcongestie, kunnen worden weggehaald, zodat 
bedrijven zich hier kunnen vestigen of uitbreiden. Dit is goed voor de werkgelegenheid 
en geeft jongeren de kans om in de regio te blijven. D66 vindt het logisch dat hierbij 
wordt samengewerkt met omliggende gemeenten; 6 op de 10 Nederlanders werken 
immers buiten hun eigen gemeente.

Wij vinden wel dat we hierbij moeten streven naar zoveel mogelijk hoogwaardige 
werkgelegenheid. Nu zien we in de regio veel grote distributiecentra, die weinig banen 
opleveren en vaak eentonig en slecht betaald werk bieden. We moeten zorgvuldig 
omgaan met de beschikbare ruimte, ook als dit betekent dat een bestelde Airfryer 
een dag later bezorgd wordt.

Vluchtelingen
De opvang van vluchtelingen is een veelbesproken 
onderwerp. Het kabinet veroorzaakt op cynische wijze bewust 

chaos om harde maatregelen te kunnen rechtvaardigen. Dat doen ze 
bijvoorbeeld door het intrekken van de spreidingswet terwijl er nog geen 

oplossing is voor de situatie in Ter Apel. D66 steunt daarom het plan om de 
spreidingswet in onze gemeente toch uit te voeren. Vaak wordt vergeten dat het 

hier om mensen gaat, en praten we alleen over cijfers. Als gemeente moeten we 
vluchtelingen goed opvangen. Voor wie denkt dat zij alles krijgen: praat eens met 
hen en besef wat zij hebben meegemaakt en hoe onzeker hun situatie is.

Als de overheid inwoners serieus neemt, moet 
ze open en eerlijk zijn, zodat u goed geïnfor-

meerd mee kunt praten. Oude IJsselstreek 
kan daarin verbeteren, om te beginnen door 
letter en geest van de Wet Open Overheid uit 
te voeren. ADA zal daar nog eens op wijzen.


